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TREśC DZ1AW URZĘDOWEGO: 

Z a r z ą d z e n i a W ł a d z N a c z e I n y c h: 

Poz. 63. Postanowienie Ministra Skarbu z dnia 
9 lutego 1939 r. w sprawie ulg dla firmy Przemysł 
Metalowy "Gr:8lULt". Spółka Akcyjna w Warsza
wie. 

DZIAŁ URZĘDOWY. 
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).Zarządzenia Władz Naczelnych. 
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63. 

POSTANOWIENIE MINISTRA SKARBU 

z dnia 9 lutego 1939 t. 

w sprawie ulg dla firmy Przemysł Metalowy 
"Granat", Spółka Akcyjna w Warszawie. 

W myśl aTt. 6 ust. (2) ustawy z dnia 9 kwiet
nia 1938 r. o ulgach inwestycyjnych (Dz. U. R. P. 
Nr 26. poz. 224) stwierdzam na wniosek Ministra 
Przemysłu i Handlu, przedstawiony w porozumie-
iu z Ministrem Spraw Wojskowych. że firmie 
"rzemysł Metalowy "Granat". Spółka Akcyjna w 
·Varszawie. służy prawo do ulg prz!!widzianych w 
' rt. 4 ust. (1) powołanej ustawy w odniesieniu do 
[, lkładów związanych z powiększeniem przedsię
biorstwa i objętych zobowiązaniem z dnia 19 listo
pada 1938 r.. złożonym zgodnie z art. 1 ust. (2) 
tejże ustawy. 

Minister Skarbu: 

(-) E. Kwiatkowski 

-
DZIAŁ NIEURZĘDOWY. 
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Z Generał. Insp. Sił Zbrojnych. 
P. Marszałek E. Śmigły-Rydz otrzymał depe

szę następującej treści: 

"W 20-tą rocznicę wkroczenia wojsk polskich 
do powiatu wołkowyskiego członkowie ówczesnej 
samoobrony powiatu wołkowyskiego. późniejsze
go oddziału konnych wywiadowców pułku strzel
ców kowieńskich litewsko - białoruskiej dywizji. 
ślą Ci. Panie Marszałku, wyrazy hołdu oraz mel
dują gotowość dalszych ofiar z życia i mienia w ra
zi, '. gdy zajdzie potrzeba". 

• • • 
P. Marszałek E. Śmigły-Rydz otrzymał depe

szę, w której walny zjazd delegatów Koła Trze
ciaków w Warszawie składa Panu Marszałkowi 
wyrazy głębokiej czci i żołnierskiego <łddania. 

---,0001----

Z Ministerstwa SkarbtL 
Ministerstwo Skarbu (Zarząd Długów Pań

stwa) komunikuje, że w dniu 16 lutego 1939 r. wy_ 
losowane zostały do umorzenia Bony Funduszu 
Inwestycyjnego, oznaczone Nr Nr 2539. 791.2, 9967, 
12·,:59. 19616. 28087. 29197. 

Z Ministerstwa Rolnictwa 
i Reform RolnycłL 

W Ministerstwie Rolnictwa i Reform Rolnych 
odbyły się klkudniowe zebrania komisji współpra
cy w doświadczalnictwie i jej sekcyj oraz refera
towe zebranie doświadczalników. 

Komisja prowadziła dotychczas prace w 18 
sekcjach fachowych. a mianowicie: odmianowej. 
warzywniczej. roślin pastewnych, łąkowo';pastwi
skowej, metodycznej, melioracyjnej. meteorolo
giczno-ekologicznej. gleboznawczej, roślin leczni
czych i przemysłowych, roślin włóknistych, ochro-

-

ny roślin, sadowniczej, uprawowej, nawozowej, re
dakcyjnej, stacji oceny nasion, zakładów doświad
czalnych i doświadczeń zbiorowych. 

Ostatnio powołano do życia jeszcze dw~e sek
cje: ziemniaczaną i maszynoznawstwa rolruczego. 
Rezultatem obrad komisji i sekcyj było przyjęcie 
uchwał, dotyczących programów prac na 1939 r. 

Ponadto zebrani wypowiedzieli szere~ opinij 
w sprawach doświadczalnych, które będą rozpa
trzone przez Ministerstwo Rolnictwa i R. R. 

Tegoroczny zjazd doświadczalników postano
wiono zorganizować w połowie czerwcar. b. na 
Pomorzu. 

Obradom ogólnym przewodniczył doc. dr 
L. Kaznowski. 

Sejm Rzeczypospolitej Polskiej. 
Jedenaste pOsiedzenie 

z dnia 16 lute-go 1939 r. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 9. 
Na porządku dziennym był budżet Minister

stwa Spraw Wewnętrznych. 
Sprawozdawca pOs. Długosz oświadczył: Bud

żet tegoroczny Min. Spraw Wewnęt.rzny<=h spot
kał się w Komisji Budżetowej z życzliwym przy
jęciem. 

Sprawozdawca prosi o przyjęcie tego budżetu 
według wniosków Komisji Budżetowej. (Oklaski). 

Zabrał głos Wicemarszałek Wenda (przy wej
ściu na trybunę powitany O'klaskami). 

P. WIcemarszałek omówił w ogólnych liniach 
postawę O. Z. N. wobec Korpusu Ochrony Pogra
nicza. Policji, mniejszości na.rodowych. Rozważał 
zagadnienia zjednoczeniowe w stosunku do daw
nych partyj. sprawę przerostów organizacyjnych, 
dekretu prasowego. 

Przechodząc do ugadnień ogólnej polityki 
państwowej. powiedział. że O. Z. N. stoi na stano
wiisku. iż zadaniem tej polityki na odcinku oma
wianego resortu jest wpływanie na takie kształ
towanie się stosunków, by Naród cały czuł się od
powiedzialnym za losy Państwa. by armię naszą 
zasilał obywatel o psychi<=e prawdziwego żołnie
rza, by obywatel ten sprostał pO'trzebom epoki, 
która, jak powiedział Naczelny Wódz Marsza
łek Edward Rydz-Śmigły "w s.pOlSób <=oraz bar
dziej dO'bitny i twardy stawia wyjątkowe wyma
gania pod względem hartowności dusz. pod wz·glę
dem pracowitości rąk. pod wz.ględem zgodności 
uderzania serc i jednej woli". 

Kończąc garść uwag, dotyczących polityki 
wewnętrznej Państwa. uważam za swój miły obo
wiązek w imieniu Koła Parlamentarnego O. Z. N. 
złożyć na ręce P. Ministra Spraw Wewnętrznych 
wyrazy głę·bokiego uznania za niezmordowaną i 
mozolną pracę na tym jego ,trudnym posterunku 
służby pań'stwowej . Wyr.azy tego uznania nie są 
odosobnione, gdyż i całe społeczeństwo darzy 
Pana, Panie Premierze. największym zaufaniem, 
dając liczne dowody tej szczerej sympatii. (Hucz
neoklaski). 

Następnie przemawiali posłowie: Krupski: 
Mówca ocenia dodatnio charakter ostatnich wy
borów do Rad Gromadzkich. Był to charakter apo
lityczny. gospodarczy. ludność wiejska wybierała 
najle.pszych ludzi. Jest to dodatnia cecha wsi pol
skiej. że nie iest skażona polityką. Do Rad Gro
madzkich trafił element nailepszy. ale tymbardziej 
dlatego należy dbać. żeby życie gromadzkie nie 
rozlazło się po kościach. 

Pos. J?udziński: Prawie połowę budżetu Min. 
Spraw Wewnętrznych stanowi pozycja na Policję 
Państwową, wynosząca okrągło 100.544.000 zł. 
Konieczności żydowe tej dziedziny są ies~cze 
większe. zmniejszyła się bowiem bardzo znacznie 
ochrona mienia i bezpieczeństwa obywatela w 
Państwie. Policja coraz mniej działa w interesie 
bezpośrednim obywatela. coraz częściei test uży
wana do załatwiania sc)'\'>yj. wynikających z bra-

ku zdecydowanych co~strzygnięć w dziedzinach 
gospodarczej. socjalnei i politycznej. . 

Następnie mówca rozważał sprawy mnieJSZO
ści narodowych oraz wzywał do zajęcia się nową 
ordynacją wyborczą. 

Pos. Zenczyko~ki poruszył zagadnienie mło
dego pokolenia oraz SiPrawę _ folicji i bezpieczeń
stwa. 

Pos. Gdula omówił znaczenie inwestycyj 
miejskich. Mamy w tej dziedz'inie cały szereg 
bolączek i niedomCl!gań. wymag.ających jak naj
rychlejszego załatwienia. 

Rychłego przyśpieszenia prac wyma,ga spra
wa pomiarów i ogólne.go planu zabudowania miast, 
bardzo powoli dotąd realizowana z powodu hraku 
odpowiednich kredytów na ten cel. 

To samo mOlŻna powiedzieć o elektryfikacji 
miast. Na 602 miasta w Pols.ce około 100 mias·t 
nie jest jeszcze z.elektryfikowany<=h. Miejmy na
dzieję. że potrzeby te znajdą uwzględnienie w 
państwowym planie inwes·tycyjnym. 

Pos. Szwed wyjaśniał: obowiązki samorządu te
rytorialnego są rozległe i ważne dla Państwa. Sa
morząd musi ut'rzymywać trzy razy więcej dróg 
o twar.dej nawierzchni niż państwo. czterokrotnie 
więcej łóżek szpitalnych, łożyć na opiekę społecz
ną. na budlowę i utrzymanie szkół. Potrzeby samo
rządu są tylko w części zaspakajane, deficyty rosną. 

Pań'stwo docenia znaczenie pracy samorządu. 
Od roku przejęło na siebie wypłatę dodatków 
mieSlzkaniowy<=h dla nau<=zycieli i od roku wypłaca 
dotację w wysokośd 10 milj. zł. Te.m niemniej na
leży ze wszechmiaT dJążyć do przyśpieszenia za
saJcl!ni:czej reformy finansów sClJmor.ządowych. 

Pos. Lysiak. przemawiał w imieniu ludności 
ukraiń,skiej. 

Pos. Ostrowski: Istnieje słuszna tendencja -
. mówił poseł - przesuwania nadmiaru ludności wsi 
do miast. Możliwość taka może iść jedynie w parze 
z uprzemysłowieniem naszych miast i prowadze
niem przez nie na większą skalę. niż dotychczas. 
robót pUlblicznych. To też niezbędna jest sanacja 
finans·ów miejskich ora'z konieczność indlusŁńaliza
cH nas'zych miast również i poza terenem C.O.P. 
Poruszył też sprawę ukraińską. 

Pos. Ratajczyk uzasadnia obszernie zgłoszoną 
przez siebie na Komisji Budżetowej rezolucię. wzy
wającą Rząd do wywarcia wpływu na samorządy 
terytorialne, by nie uchylały się od zawierania 
zbiorowych układów pracy. Rezolucja ta nie uzy
skała na Komisji Budżetowej większości głosów. 
Mówca stwierdza. że większość samorządów gmin
nych zajmuje stanowisko ne,gatywne wobe<= z.bioro
wych u:kładów pracy. Następnie Pos. Ratajczyk 
przechodzi do omówienia sprawy pomocy zimowe; 
bezrobotnym na terenie g.min samorządlu terytorial
nego. Nie kwestionuje samej zasady odróbki. je
żeli tylko nie jest ona oparta na wyzysku i tak 
już nieszczęśliwych bezrobotnych. Mówca wy
kazuje na szeregu przykładów. że gminy zara4 

biają wi~lokrotnie na odróbkach. co iest po· 
łączone z krzywdą bezrobotnych. którzy słusz. 
nie pomoc zimową nazywają wyzyskiem zimo" 


